
Terugblik congres Oranjebond 6 en 7 oktober 2017 te Leiden 

door Sylvia Hörmann-Vorst 

Vrijdagavond 6 oktober: buiten regent het volop, maar in drukkerij Studio America worden 

we warm en hartelijk ontvangen. Mission statement van het bedrijf: 'We drukken op alles 

behalve water en vuur'. En dat krijgen alle 58 bezoekers te horen en te zien. Via video-

demonstraties, een kleine pop-up tentoonstelling van materiaal ontwikkeld voor bedrijven, 

retail, maatschappelijke organisaties en privé-personen wereldwijd, en via het drukproces op 

de werkvloer. Vanavond voor ons speciaal in werking gezet. Samen met een hapje en een 

drankje een prachtige opstart voor het jaarlijkse congres. Dankjewel directie en medewerkers 

van Studio America!! 

 
 

Zaterdag 7 oktober 2017: jaarlijkse congres van de KBOV. Locatie 2017: Leiden. Het 

Academiegebouw is de setting voor het ochtenddeel. In een bijzondere omgeving waarin we 

de sporen van de Oranjes bijna voelen, wordt door een aantal gastsprekers ingegaan op 

diverse Oranje-gerelateerde onderwerpen. Geopend wordt de ochtend door de voorzitter van 

de KBOV: burgemeester Pieter Verhoeve. In bevlogen woorden gaat hij in op de 'core-

business' van de KBOV met de blik gericht op de toekomst.  

 



Daarna volgen de gastsprekers van vandaag. Dr. Anton van der Lem neemt ons mee in de 

geschiedenis van 'de Oranjeboom'. Veel van de getoonde historische documenten kunnen we 

diezelfde middag bewonderen in een door hem exclusief samengestelde 'pop-up' expositie in 

de Universiteits Bibliotheek.  

 
 

Alumnus aan de universiteit Leiden Ivo Klap verhaalt enthousiast over het Leidens Ontzet en 

de jaarlijkse festiviteiten georganiseerd door de 3 October Vereeniging. Tezamen zingen we 

spontaan mét hem het lied van de Koppelstok ('in naam van Oranje').  

 
 

Dr. Paul Rem legt alle aanwezigen uit hóe Paleis het Loo de komende jaren zal transformeren 

tot een 'museumpaleis' geheel passend in de tijd van nu en tóch meer dan ooit, zo lijkt, 

historisch verantwoord ingericht. Als conservator kent hij alle details en we zien haast de 



transformatie voor onze ogen plaatsvinden tijdens het boeiende relaas. In 2021 is het zover, 

tot die tijd blijven de stallen, en de tuinen open, en blijven we er welkom én zeker komen!  

 
 

Tussen dit alles door is er één Leidenaar die niet 'live' aanwezig kan zijn, maar wel alle 

KBOV-Oranjevrienden van vandaag graag wil toespreken. Armin van Buuren wenst eenieder 

via een videoboodschap een mooie dag toe! Zijn zo bekende muziek begeleidt de boodschap 

en menigeen zingt of neuriet mee! Bijzonder...  

 
 

Afgesloten wordt dit ochtenddeel door het zingen van 2 coupletten van het Wilhelmus 

begeleid op het Flentrop-orgel van het Groot Auditorium door Willem Hörmann.  



 

Een mooie inspirerende ochtend ! Hartelijk dank aan alle participanten én aan de Universiteit 

Leiden. Vanaf moment één was er een geweldige samenwerking! De Congresdag 2017 

KBOV is een feit!! 

Een stad met veel historie en met recht mogen we Leiden ook 'Oranjestad' noemen. Tien 

gidsen nemen de ruim 150 congresgangers na een voortreffelijke lunch in het 

Academiegebouw mee door de stad. Het Gilde Leiden gaat ons voor in de herkenbare rode 

jacks. Start is in het Academiegebouw waar we het 'zweetkamertje' mogen bezoeken, met de 

handtekeningen van 'Drs. W.A. van Oranje', maar ook die van Nelson Mandela en Churchill 

op de muur.  

 

Dan de stad in. We krijgen uitleg over de band van Willem van Oranje en de Universiteit, het 

Rapenburg waar de prinsessen Beatrix en Margriet huisden, maar ook Koning Willem-

Alexander woonde, Langs de singels verder: langs het woonhuis van een andere daar ooit 

studerende prins, maar ook uitleg over de vele hofjes, de Pieterskerk, de gedichten op de 

muren, de wiskundige formules hier en daar (net onthuld), de 'koffers' op de stoep (stille 

getuigen van WO II) hét balkon uit de film 'Soldaat van Oranje' , de gebouwen van de 

Universiteit, de Hortus Botanicus.  

 



 

En we bezoeken allemaal de pop-up tentoonstelling samengesteld door Dr. Anton van der 

Lem. Hij is er zelf om eenieder tekst en uitleg te geven en vragen te beantwoorden. Van 

eeuwenoude tot (meer) hedendaagse objecten en documenten zijn er te bewonderen, speciaal 

voor de KBOV-gangers verzameld. Bijzonder!  

 


